
 
  
 

                  
 

 
 

 

OÚ Radim 
Připomínáme platbu spotřebované vody  v Radimi.  
 

Školka a škola 
Žáci naší školy se zúčastnili okresního kola v Barevném volejbalu ve Dřevěnicích. 
Vybojovali krásné 1.,2. a 3. místo. 
Tak jako každý rok, tak i letos dorazili do Radimi domácí školáci se svými rodiči k 
přezkoušení.  Stále pokračuje plavecký kurz.  

Co nás čeká, co nás nemine:  
• 13.-15.6. – Sportovně turistický pobyt Herlíkovice 
• 19.6. – Dopravní výchova v JC  
• 21.6. – návštěva Muzea v JC 
• 26.6. – Školní akademie v restauraci v Radimi od 17.00 hod. 
• 28.6. – opékání MŠ a ZŠ a rodiče + přespání bývalých a současných páťáků ve škole  
• 29.6. - vysvědčení 
 

 - Jana Zedníčková - 

 
Den matek 
Jako každý rok jsme se sešly v sobotu dne 5.5. my ženy u 
příležitosti Dne matek v místní restauraci. Program nám 
zpestřily Natálka Karbanová svým zpěvem a Zdenička 
Nosková přednesem na klavír a housle. V letošním roce 
mezi nás zavítala opět paní Jiřina Tauchmanová z Nové 
Paky s malou módní přehlídkou. Pro pobavení nám zahráli 
manželé Havelkovi. Paní hostinská připravila dobré vínečko 
a zákusky a tudíž k dobré náladě nic nechybělo.  Příští rok 
se sejdeme zas.     - Zdeňka Stříbrná - 
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Sběr železného šrotu v dopoledních hodinách. 
Uchystejte vše před domy. 

Za kovový odpad předem děkujeme. 
SDH Radim 



Výročí v našich vískách 

červenec 
 
 

VLASTA SEDLÁČKOVÁ (90) 
BOHUMILA ADOLFOVÁ (60) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Od mala tě bavilo všechno, co má řídítka nebo volant. Jak 
postupovala tvoje kariéra od ukončení školy, mimochodem, 
která to byla? 

V roce 1977 jsem nastoupil do Zemědělského odborného učiliště v 
Lázních Bělohrad na tříletý obor traktorista–mechanizátor, kde jsem 
získal veškerá oprávnění k řízení motorových vozidel. Po skončení 
učiliště jsem začal pracovat v JZD Radim jako traktorista. 

 Podnikáš v autodopravě, kdy jsi přišel na myšlenku, že to zkusíš samostatně? 
V roce 1992 jsem začal jezdit u Firmy Král s nákladním automobilem značky ROMAN. V průběhu práce pro tuto firmu se naskytla 
možnost koupit skříňovou Avii. Díky Honzovi na Tužíně jsem se rozhodl od roku 1995 podnikat samostatně. 

 Je těžké obstát v konkurenci dalších firem, myslíme, že právě v tomto oboru je opravdu veliká? 
Obstát v konkurenci je samozřejmě složité, protože velký tlak přichází především ze zahraničí, například polských a rumunských 
dopravců. Na druhou stranu spoustu českých podniků preferuje české spolehlivé dopravce. Důležité je být spolehlivý a 
bezproblémový. 

 Kolik máš zaměstnanců, kolik náklaďáků a jak je složité stále udržovat či modernizovat vozový park? 
V tuto chvíli zaměstnávám dva řidiče. Mám dva tahače značky DAF a návěsy Krone. Uvažuji o koupi třetí soupravy, ale to se uvidí 
v následujícím roce. Udržovat vozový park je samozřejmě náročné. Musí být vždy vše stoprocentní, ušetřím si tak spousty 
problémů na cestách. Každý víkend dělám průběžnou údržbu na autech a menší opravy provádím svépomocí. Samozřejmě 
vozový park zastarává a vždy musím zvážit, kdy se ještě vyplatí provozovat, nebo vyměnit za nové, bezporuchové. Je zde i druhá 
stránka věci a to mýtné a silniční daň. V případě zavedení nové euro normy pro nákladní dopravu jsou nová vozidla vždy 
zvýhodněna v cenách mýtného i silniční daně.  

 V novinách se často píše, že opravdu profesionálních řidičů je nedostatek, jak to pociťuješ ty? 
Já mám opravdu štěstí na spolehlivé řidiče, proto bych jim tímto chtěl poděkovat. Avšak souhlasím, že profesionálních řidičů je 
nedostatek a firmy si kvalitní zaměstnance navzájem přetahují. V současné situaci na trhu práce je to normální stav. 

 Limitují situaci třeba i schopnosti udělat si jednodušší opravu přímo na místě poruchy či také alespoň nějaké jazykové 
schopnosti? 

Snažím se obnovovat vozový park, proto nemám žádné velké opravy. Když se nějaká vyskytne, tak řidiči jsou schopni si poradit 
sami. Samozřejmě, že velké opravy provádím přes servis, což stojí nemalé finance. 

 Mluví se i o tom, že zaměstnavatelé budou povinně muset dorovnávat platy řidičům až na úroveň platů v cílové zemi 
dodání zboží. Jaký je současný stav a vidíš problém jako diskriminační? 

Dorovnávání platů se týká jen firem, které vykonávají mezinárodní přepravu – například český přepravce naloží náklad v 
Německu a veze ho do Francie. My provádíme přepravu z České republiky do zahraničí a zpět ze zahraničí do České republiky.  
Evropská unie zatím zavedla výjimku pro dopravce.  

 Vybíráš si raději zakázky v „tuzemsku“ nebo je lepší obchod jezdit do zahraničí i přes potíže s jejich regulérním 
zaplacením, jak je zmíněno v předchozí otázce? 

V současné době provádím přepravy pro Zasilatelství a obchod Zdeněk Haken Jičín. Nejvíce zakázek mám do zahraničí (Německo, 
Belgie, Francie, Španělsko a také Slovensko). 

 Porovnej ještě kvalitu dálniční sítě u nás a v blízkém 
zahraničí, kam také firma jezdí. 

Nejlépe vypracovanou dálniční síť mají v Německu. Dostatek zázemí pro 
řidiče a odstavné plochy pro kamiony, což u nás stále chybí a chybět asi 
bude. Nejhorší je, že do dnešního dne není dokončen obchvat hlavního 
města.  Ale jsou i světlé výjimky. A proto si myslím, že stále máme co 
dohánět. 

 Do důchodu se ještě zdaleka nechystáš. Přemýšlíš ale i o svém 
eventuálním nástupci nebo spíše firmu prodáš? 

Tak nad tím jsem opravdu nepřemýšlel. Jsem rád, že firma funguje. 
Nástupce přinese čas. Toto je zatím otevřené.  
 
Ptali se Václav Nidrle a Miroslav Říha, kteří příště zkusí vyzpovídat Jana Breuera. 

ZPOVÍDÁME  MÍSTNÍ PODNIKATELE… 
 
     pana MIROSLAVA ADOLFA 



Pro OZ zpracoval Miroslav Říha 

 

24.6.2017 – přistání balonu nad „Krchovem“ 

ZAPSÁNO V OBECNÍ KRONICE – červen 
1998                              
Pokračujeme výpisem z obecní kroniky, jak události zaznamenal pan 
Václav Nidrle před dvaceti lety.         
 

Z kraje měsíce je zem stále vyprahlá a je spousta hrabošů, kteří ničí 

přírodu, hlavně ječmen. Ve Lháni náhle zemřel ve věku 46 let svobodný 

mládenec Josef Trakal, rozloučení se konalo 10.6 v kostele. Je čas maturit 

a na Obchodní akademii v Jičíně maturoval Pavel Šimek, na Průmyslové 

škole František Beneš a na učňáku v Agrostroji Petr Pozdníček a Jaroslav 

Novák. 7.6 po ranních 22°C vystoupala teplota až na 33°C a odpoledne 

přišla bouřka s kroupami a ve chvíli napršelo 17 mm. Větší škody 

napáchala jen v okolí Holína a Kbelnice. 19. A 20.6 se konaly volby do Poslanecké sněmovny. ODS obdržela 92 a ČSSD 65 hlasů z 

248 platných lístků. 20.6 se konal tradiční dětský den a 27 dětí po náročných disciplínách při pochodu na Tužín dorazilo na tábor 

u lesa, kde po soutěžích si opékaly buřty. 27.6 se vdávala Dáša Křížová a za muže si brala Romana Klouzu z Kunčic u Vrchlabí. 

Oddáni byli v Jičíně a hostinu v Mlázovicích, svatebčany vezlo 21 aut a nevěstu v kočár. Druhý den dopoledne proběhla výstava  

Studeňany 1998, kde své práce předvedlo 24 výtvarníků a žáci z okolních škol a školek. Iniciátorem a u všeho byl pan Karel Šoltýs 

a 240 diváků bylo nadmíru spokojeno. 30.6 konec školního roku a na Tužíně se již připravuje dětský tábor. 

 

Z Wikipedie - události ve světě a v ČR  

11. června – se narodil hokejista Kristian Reichel 

13. června – zemřel norský lyžař, olympijský vítěz, Birger Ruud (*23.08.1911)  

14. června – zemřel divadelní a televizní režisér Evžen Sokolovský (*08.08.1925) 

20. června – v parlamentních volbách poprvé zvítězila ČSSD (32,31%) před ODS (27,74%) 

25. června – americká firma  Microsoft uvedla na trh operační systém Windows 98 

25. června – se narodil herec Zdeněk Piškula                                                                                  
 

Pokračování úspěšného sokolského jara. 
V květnu se konalo krajské kolo v atletice v Jičíně a naši 
závodníci se opět neztratili. Terezka Singerová skončila 10., 
Zdenička Barochovská 12., Bára Říhová 10. a Vítek Barochovský 
obsadil 6. místo. Zároveň pomohli družstvům Jičína k druhým 
respektive prvním místům v soutěži družstev. 
Na radimském hřišti jsme opět pořádali turnaj v barevném 
volejbale „Radimský wimbledon“. 
V jednotlivých kategoriích se postupně na čtyřech kurtech na 
trávě a čtyřech na antuce vystřídalo 140 dětí. Turnaj se opět 
vydařil, jen škoda deště, který nás při posledním kole vyhnal ze 
hřiště, a bohužel se již dál hrát nemohlo. I tak si všichni turnaj 
moc užili. Děkujeme všem, kteří při náročné organizaci 
pomáhali. 
 Zúčastnili jsme se krajského festivalu v barevném volejbale ve 
Dřevěnicích. Ve žlutém skončili Violka Bláhová a Jiřík Macák na 
10. místě, v oranžovém byly Zdenička Barochovská a Adélka 
Nováková 7. a v modrém si Bára Říhová, Vanda Tříšková a Vítek 
Barochovský odnášejí vítězství. 
Velmi pěkný víkend jsme si užili na začátku června. V sobotu se o to na radimském hřišti postarali myslivci, kteří pořádali Halali. 
Připraveny byly vynikající dobroty - kančí gulášek, maso v lorně, uzené ryby a klobásky. Pro děti pak soutěže. K tanci a poslechu 
hrála dechová hudba Táboranka. Když k tomu přidáte nádherné počasí, bylo to velmi příjemné odpoledne.  
V neděli jsme pokračovali Dětským sportovním dnem. 48 dětí soutěžilo v atletickém čtyřboji. Děti se mohly vyřádit na skákacím 
hradu, který byl stále plný a velký zájem byl i o malování na obličej. Po roce nás opět navštívil Tomáš Suchý s doprovodným 
vozidlem Moto teamu Rallye Paříž-Dakar, který nám pomohl s dekorování malých závodníků. Na závěr pro velký zájem několikrát 
objel kolečko Radim – Dřevěnice - křižovatka „v cikánech“ - Radim.  Moc děkujeme. Odpoledne se opravdu vydařilo a nikomu se 
domů nechtělo. Moc děkujeme manželům Myšíkovým za zapůjčení skákacího hradu a Petře Žďárské, která se při malování na 
obličej celé odpoledne nezastavila. 
Do konce června nás ještě čeká závěrečný turnaj v barevném volejbale a turnaj v malé kopané. 
A pak již prázdniny a tradiční letní tábor s tématem „ Záchrana pohádkové říše“. Na závěr mi dovolte ještě jednou poděkovat za 
pomoc při všech akcích, závodníkům za skvělou reprezentaci, a dětem popřát krásné prázdniny. 

- Štěpánka Kořínková - 



PODHÁJÍ – POPISNÁ ČÍSLA 

ČÍSLO  7 – ING. MILUŠE HRDÁ, ING. MILOŠ HRDÝ 
Původní stavení vlastnil od roku 1827 rod Hejtmanových až do roku 1929, kdy majiteli 
byli František a Anna Glosovi. V roce 1932 ho koupil František Link (1905-1976) z 
Radkyně a s manželkou Marií (1905-1982) rozenou Říhovou z Tužína, měli syna 
Bohuslava (1937-2014) a dceru Miluši (1932) provdanou za Václava Luňáka (1930) ze 
Zboží. V roce 1960 bylo stavení přestavěno a oni se v roce 1973 stali majiteli. Mají dceru 
Miluši (1957), která žije s manželem Jiřím Hrdým (1954) a rodinou v Jičíně a syna 
Václava (1963), který zde bydlí s manželkou Jiřinou (1959). Současnými majiteli jsou 
dcera s vnukem. Zděné stavení je trvale obydleno.                                                                 
 

ČÍSLO  8 – DIS. MILAN ERLEBACH 
Původní roubené stavení obývané od roku 1750 rodinami Šimkových, následně 
Typltových v roce 1929 od Františka Rytíře koupil Jan Erlebach z Vesce s manželkou 
Barborou ze Žeretic, rozenou Petráčkovou. V roce 1941 se majitelem stal jejich syn 
František (1909-1972) a spolu s manželkou Annou (1911-2005) měli dcery Lidku (1934-
2005) vdanou za Jiljího Pěničku za Syřenova a Zdenu (1936) provdanou za Josefa Frýbu 
do Bučevse. Syny Františka (1937) a Jiřího (1952), který žije s rodinou v Sedličkách. V 
roce 1960 bylo stavení přestavěno a od roku 1973 byl majitelem syn František, který s 
manželkou Vlastou (1938-2015) rozenou Suchardovou ze Dřevěnice měli dcery Hanu 
(1962) provdanou Buchmayerovou, bydlí v Radimi a Danu (1963) provdanou 
Albrechtovou a žijí v Soudné. Syn Milan (1978), který je od roku 2007 majitelem 
nemovitosti, žije s rodinou v Mlázovicích. Stavení je trvale obydleno.  

ČÍSLO  9 – STAVENÍ NEEXISTUJE 
Roku 1897 vznikl požár roubeného stavení čp.22 (nyní Legnerovi), a oheň zasáhl i dům čp 9 za cestou a to již nebylo obnoveno. 
Posledním majitelem byl Jan Korbelář. 
 
ČÍSLO  10 – ING. MILOŠ MORÁVEK 

Prvním známým majitelem byla Anna Stýblová (1635). Už před rokem 1700 se ujímá 
vlastnictví rod Frýbových, v roce 1874 Svobodovi a od roku 1919 Marie a František 
Kořínkovi. Ti v roce 1920 přestavěli původní roubenku na zděné stavení, přičemž část 
původního domku byla jen zakryta střechou a nadále sloužila až do počátku 60. let jako 
chlév a skladovací prostory. V roce 1964 se majitelem stala jejich dcera Marie (1919-
1975), provdaná Morávková. S manželem Josefem (1923-1982) z nedaleké Cidliny měli 
syna Miloše (1953), na něhož byla v roce 1975 nemovitost přepsána. S manželkou Věrou 
(1952), rozenou Tomicovou, z Českého Těšína, bydlí v Pardubicích. Stavení slouží k 
rekreaci.  
 

V příštím čísle začneme popisovat Podhájí čísla 11,12,13 a 14 – informace o nich rádi uvítáme: Miroslav Říha tel.607936444, e-
mail riha.mirek2@centrum.cz a Jiří Frýba tel.737270698 e-mail fryba@seznam.cz 

 
Pranostiky na červen  
Červen studený - sedlák krčí rameny. 
Co v červnu nedá do klasu, červenec nažene v času. 
Červnové večerní hřmění - ryb a raků nadělení. 
Červen stálý - prosinec dokonalý.  

 

Krásné prázdniny všem dětem a hezkou 
dovolenou našim čtenářům přeje 
redakce OBECNÍHO ZPRAVODAJE 

 
 

 
Redakce: M. Danišová, Z. Stříbrná, M. Říha, V. Nidrle, J. Adolfová, Š. Kořínková, J. Zedníčková     Počet výtisků: 200 ks 
Kontakt: obecnizpravodaj@centrum.cz, www.obec-radim.cz                    Tisk a distribuce: OÚ Radim 

 

Výzva SDH Radim 
Pořádáme nábor dětí – chlapců i dívek – do kroužku mladých hasičů. Žádáme rodiče dětí, které by měly 
o tuto dobrovolnou činnost zájem,  obracejte se na  Jaroslava Sedláčka ml. tel. 739471795 nebo na Karla 
.Stříbrného tel. 731108539. Nechceme, aby tato dobrovolná činnost v naší obci zanikla. Příští rok slaví 
SDH Radim 120 let a pevně věříme, že se budeme moci pochlubit naším nejmladším mužstvem.  

                                                                                                                   - Karel Stříbrný ml. - 

mailto:obecnizpravodaj@centrum.cz

